

華人運動生物力學期刊
Chinese Journal of Sports Biomechanics

第 12 卷第 1 期，2015 年 4 月
Volume 12 Issue 1, April 2015

棒球專刊 (Special Issue on Baseball)

目 錄

運動生物力學

- 01 棒球捕手不同蹲捕動作之膝關節生物力學特性比較
A Comparison of Knee Biomechanics between Squat Movement with and without Base Loads in Baseball Catcher
楊雯雯 謝凱賀 林國華 劉 強
Wen-Wen Yang, Kai-Ho Hsieh, kuo-hwa Lin, Chiang Liu

運動科學

- 08 棒球選手擊球之軀幹肌群肌電活化：個案研究
The Trunk Muscles Electromyographic Activation of the Baseball Hitter during Batting: Case Report
張曉昀 陳星宇 薛雅馨
Hsiao-Yun Chang, Hsing-Yu Chen, Ya-Hsin Hsueh

運動醫學

- 16 身體力量和背部本體感覺與少棒選手投球動作表現的關係
Relationships between Trunk Strength, Back Proprioception, and Throwing Performance in Youth Baseball Players
吳亭諭 蔡鏞申
Ting-Yu Wu, Yung-Shen Tsai

運動技術

- 22 不同好球板位置慢速壘球打擊之運動學分析
Kinematic Analysis of Different Strike Plate Areas in Slow Pitch Softball Hitting
張怡雯 廖桓陞 梁凱涵 吳鴻文
Yi-Wen Chang, Huan-Sheng Liao, Kai-Han Liang, Hong-Wen Wu

運動訓練

- 32 不同水準棒球選手打擊之視覺焦點策略比較
Comparison of Visual Tracking Strategy during Hitting Between Different Skilled Baseball Players
劉雅甄
Ya-Zhen Liu

運動器材

- 39 不同棒球發球機在發球落點與速度穩定性之比較
Comparison to variation of location and speed among different pitching machines
鄭育亭 張佑瑄 莊惟安 陳韋翰 劉 強
Yu-Ting Cheng, Yu-Hsuan Chang, Wei-An Chuang, Wei-Han Chen, Chiang Liu